
 

 

Z á p i s  

z Valného zhromaždenia Zväzu múzeí na Slovensku ,  

konaného dňa 21. novembra 2007 v Banskej Bystrici 
 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Program:  1. Otvorenie a privítanie hostí  
  2. Voľba pracovného predsedníctva, pracovných komisií a overovateľov 
  3. Odovzdanie pamätných listov a medailí ZMS 
  4. Správa volebnej a mandátovej komisie o uznášaniaschopnosti Valného 

     zhromaždenia   
5. Správa Predstavenstva ZMS o činnosti Zväzu od 16. Valného zhromaždenia 
6. Správa o hospodárení ZMS od 16. Valného zhromaždenia 
7. Správa revíznej komisie 
8. Príhovory hostí 
9. Návrh odborného a ekonomického definovania štandardov múzejnej práce  

                      10. Novela stanov ZMS 
                      11. Návrh rámcového programu ZMS do 18. Valného zhromaždenia 
                      10. Návrh rozpočtu ZMS do 18. Valného zhromaždenia 
                      11. Diskusia 
           12. Návrh na uznesenie, záver  
 
1.  Valné zhromaždenie otvorila jeho predsedníčka mgr. Marta Janovíčková, ktorá zároveň       
     privítala prítomných i oficiálnych hostí zasadnutia – ing. Krištofičovú, za Odborový zväz  
     pracovníkov kultúry, p. Šišáka – riaditeľa kancelárie podpredsedu vlády SR p. Čaploviča,  
     PhDr. Šimuniča, riaditeľa sekcie  múzeí, galérií a knižníc Mnisterstva kultúry SR a  
     PhDr. P. Marákyho, gen. riaditeľa  SNM.  
2. Voľba pracovného predsedníctva, pracovných komisií a overovateľov 
     - Pracovné predsedníctvo v zložení mgr. Janovíčková, mgr. Šípková a PhDr. Babičová  
     bolo schválená  jednohlasne 

-  Mandátová komisia v zložení  PhDr. Dano, PhDr. Drugová  a p. Milanová bola   
schválená jednohlasne. 
- Návrhová komisia v zložení PhDr. Podušelová, PhDr. Zelinová, PhDr. Pollák bola 
schválená  jednohlasne 
- overovatelia ing. Krempaská a mgr. Weiss boli schválení jednohlasne 
- skrutátori PhDr. Ferklová a PhDr. Horváth  boli schválení jednohlasne 
Následne sa pracovné predsedníctvo a pracovné komisie ujali svojich povinností. 

3. Pamätné listy a medaily ZMS odovzdali oceneným predsedníčka ZMS mgr. Janovíčková  
    a zástupca MK SR PhDr. P. Šimunič 
4. Mandátová komisia predniesla správu, z ktorej  vyplynulo, že  VZ ZMS je  
    uznášaniaschopné a oprávnené prijímať závery a ukladať úlohy.  
5. Správu o činnosti ZMS od 15. Valného zhromaždenia predniesla predsedníčka ZMS     
    mgr. Marta Janovíčková. Osnovou prednesenej správy o činnosti bol Program  ZMS  
    do XVII. VZ ZMS. V  jej rámci informovala: 
     - o stave členskej  základne 
     - vypracovaní dohody o spolupráci s Radou galérií Slovenska   

 - riešení aktuálnych problémov členských múzeí vo vzťahu k zriaďovateľom s akcentom  

  na mimorezortné múzeá. K tejto problematike sa konali 2 rokovania ( v Banskej Štiavnici  



  a Bratislave), z nich jedno za účasti riaditeľa sekcie kultúrneho dedičstva MK SR p.  
  Lenharta. Vyplynulo z nich, že viaceré múzeá riešia akútne problémy právnej subjektivity   
  a vážnym problémom je aj čerpanie grantových prostriedkov múzeami v pôsobnosti    
  orgánov štátnej správy. Zo spoločného rokovania vzišla úloha sumarizácie ich   
  problémov a jej následné postúpenie sekcii kultúrneho dedičstva MK SR. Vo veci  
  čerpania  financií bolo vydané predbežné priaznivé stanovisko zo strany vlády.   
- o stave spracovania štandardov múzejnej  práce 
- o analýze ochrany hnuteľných predmetov kultúrneho dedičstva v zbierkach múzeí (bude  
  publikovaná aj v časopise Múzeum) 
- o propagačno – prezentačnej práci P ZMS – účasti na vybraných podujatiach zameraných  
   na cestovný ruch a ochranu kult. dedičstva, kde sú však problémom financie na prenájom  
   priestorov   
- vydávaných spoločných prezentačno – propagačných materiálov členských múzeí  
-  zrealizovaných spoločenských aktivitách (Festival slovenských   múzeí a vyhodnotenie  
   súťaže Múzeum roka v Martine, podujatie Múzeá sú tu pre vás v Banskej Bystrici) 
- odbornej a odborno – koordinačnej práci (stretnutia zamestnancov na odbornom  
  a územnom princípe), pričom v rámci tohto bodu konštatovala, že úsilie metodického  
  centra (SNM) ZMS doteraz nedokázal v plnej miere využiť. 
- práci odborných komisií a sekcií, pričom  ako najaktívnejšiu uviedla etnologickú sekciu a 
   avizovala vznik komisie umeleckohistorickej  a sekcie pre neformálne vzdelávanie 
- o celoslovenskom seminári k aktuálnym otázkam múzejníctva na Slovensku (seminár  
  Akvizičná činnosť múzeí v súčasnosti, Hronec, 18. – 19. september) 
- spolupráci s partnerskými inštitúciami doma i v zahraničí (zasadnutie so zástupcami  
  exekutívy Asociácie múzeí a galérií ČR a úlohy prijaté na tomto zasadnutí) 
- pravidelnej aktualizácii webovej stránky ZMS 
- vypracovaní kritérií pre udeľovanie ocenení ZMS 
- ďalších aktivitách ZMS (návrh novelizácie stanov, zmeny v predstavenstve z dôvodu  
   rezignácie 2 členov P ZMS) 

6. Správu o hospodárení ZMS od 16. Valného zhromaždenia predniesla mgr. Ivana Gallová 
7. Správu Revíznej komisie predniesol jej predseda mgr. Ján Weiss 
8. Príhovory hostí 
    V tomto bode programu vystúpili: 
    - p. Šišák, vedúci úradu podpredsedu vlády SR . Ospravedlnil neúčasť  p. podpredsedu  
       vlády D. Čaploviča z dôvodu účasti na výjazdovom zasadnutí vlády a zároveň v jeho  
       mene  pozdravil rokovanie VZ ZMS ako inštitúcie združujúcej organizácie napĺňajúcej    
       poslanie ochrany kultúrneho dedičstva. V tejto súvislosti  pripomenul dokumenty prijaté  
       zo strany vlády na podporu tohto zámeru o i. i zapojením prostriedkov zo štrukturálnych  
       fondov.   

- ing. Krištofičová (odborový zväz pracovníkov kultúry)  s informáciou o uzavretí  
       kolektívnej zmluvy vyššieho typu, ktorej výsledkom bude od 1.1. 2008 navýšenie  
       tarifných platov o 4 %. V súvislosti  s avizovaným 20 % znižovaním stavu pracovníkov  
       štátnych a príspevkových organizácií uviedla, že tento odbory podmienili personálnym  
       auditom v rezorte MK SR a následnou možnosťou odborov vyjadriť sa  k výsledkom  
       vyčíslenia vo vzťahu k statusu štátneho  a verejného zamestnanca. Situácia  v rezorte  
       kultúry v SR bude aj predmetom rokovania orgánov EÚ v Bruseli.  
       V závere poďakovala múzejníkom za vykonávanú prácu a vyjadrila hrdosť nad tým, že  
       má česť s nimi spolupracovať.  

- PhDr. Pavel Šimunič, ako zástupca MK SR uviedol svoj príhovor  ako  „odpočet  
  činnosti MK SR vo vzťahu k múzeám a galériám“. Upozornil na materiál Stratégia  
   rozvoja múzeí  a galérií v Slovenskej republike do roku 2011 a Návrh plánu  



   implementácie opatrení na jeho realizáciu  pre rok 2007. Stratégia rozvoja múzeí a galérií  
   bude prioritným výdavkovým titulom MK SR v jeho rozpočtovej skladbe. Zároveň  
   informoval o schválení Návrhu zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 115/1998 Z.z.  
   o múzeách a galériách a ochrane predmetov múzejnej a galerijnej hodnoty, ktorý bude  
   predložený rokovaniu parlamentu. Z ďalších dôležitých dokumentov upozornil na  
   pripravovaný návrh zákona o vývoze a dovoze  kultúrnych tovarov a návrh zákona  
   o múzeách a galériách a ochrane zbierkových predmetov. Na margo súťaže Múzeum roka  
   uviedol, že t.č. sa pripravuje  jej nový štatút. 

 9. Návrh odborného a ekonomického definovania štandardov múzejnej práce  
    -  predniesla  PhDr. Podušelová. Dôvodom vypracovania materiálu je problém  
     pomenovania fenoménu múzeum a definovania múzeu vlastných a nevyhnutných činností.   
     Do tohto času bol rozpracovaný v dvoch rovinách (odbornej a ekonomickej) a v jeho  
     definitívnej verzii, ktorá bude  aktuálna aj ako metodický materiál,  bude potrebné tieto  
     kritériá zjednotiť.  
     Dr. Podušelová zároveň upozornila na situáciu  ohľadne finančného zabezpečenia  
     vydávania časopisu Múzeum (t.č. riešený formou grantu podávaného zo strany ZMS ).       
     Tento stav nepovažuje P ZMS za únosný, vzhľadom k tomu, že nie je systémový a navyše  
     zužuje možnosti podávania grantov na iné aktivity v prospech členskej základne ZMS.  
     Zároveň informovala o výsledku prebiehajúcej ankety o forme ďalšej existencie časopisu     
     (printová, elektronická), z ktorej vyplýva, že väčšina múzeí má záujem o obe verzie.  
     Vo veci financovania časopisu do úvahy pripadajú 3 verzie riešenia: 

- SNM ako jediný vydavateľ časopisu Múzeum 
- ZMS požiada MK SR o vyčlenenie účelovo viazaných financií v prospech SNM na 

vydávanie časopisu Múzeum 
- Členský príspevok ZMS bude zvýšený na 200.- Sk, s tým, že navýšená čiastka sa 

presunie do rozpočtu SNM pre potreby vydávania časopisu Múzeum  
10. Novela stanov ZMS – návrh zverejnený na www stránke ZMS predniesla tajomníčka  
      P ZMS mgr. Šípková. Vysvetlila  cieľ novely – o. i. zfunkčniť činnosť P ZMS a  pripraviť  
      východisko pre voľby P ZMS v r. 2008, ktoré by mali riešiť aj čiastočnú profesionalizáciu 
      aparátu ZMS. 
11. – 12. Návrh rámcového programu ZMS do 18. Valného zhromaždenia a Návrh rozpočtu  
      ZMS do 18. Valného zhromaždenia  predniesol PhDr. Ján Dano.  
13. Diskusia  
ad časopis Múzeum: 

- dr. Maráky: cena jedného exemplára časopisu Múzeum je po prepočítaní remitendy, 
balného a poštovného cca 250,- Sk. No pre naplnenie metodickej úlohy (k plneniu 
ktorej vyjadril výhrady) tohto časopisu nie je nutná jeho printová verzia. Za optimum 
považuje získať vyjadrenie MK SR vo veci účelového viazania financií, nie však 
formou grantu.  

- Dr. Šimunič: MK SR zváži a zvolí optimálnu verziu, do toho času však požiadal 
o udržanie statu quo, ktorým je opätovné podanie žiadosti o grant zo strany ZMS, čo 
nevylučuje možnosť získania ďalších grantov na aktivity ZMS.  

- PhDr Z. .Križková: časopis Múzeum je jediným zdrojom informácií o dianí 
v muzeológii  pre študentov príbuzných odborov 

- PhDr. Polák: časopis Múzeum je zároveň prostriedkom komunikácie argumentácie 
s nadriadenými orgánmi múzeí mimo rezortu MKSR. 

- PhDr. Dano: nechápe prečo vydávanie časopisu Múzeum nepatrí medzi priority SNM 
- Mgr. Rezník: SNM si plní metodickú funkciu, uloženú mu zákonom, no  v rámci svojej 

edičnej politiky opakovane dáva na zváženie realizáciu aj printovej verzie časopisu 
Múzeum. 



- PhDr. Maráky: ako riešenie situácie potvrdil svoj návrh zvýšiť členské o sumu, ktorá by 
pokryla  náklady na vydávanie časopisu. Doporučil však hľadať aj iné zdroje 
financovania a iné grantové schémy. 

 
ad novela stanov ZMS: 

- diskusia sa osobitne zaoberala problémom zložiek SNM ako subjektov ZMS, čo 
vyplýva zo skutočnosti, že niektoré múzeá – dnes zložky SNM boli v minulosti 
samostatnými právnickými osobami. V tejto súvislosti  PhDr. Maráky upozornil, že  
v súčasnosti neexistuje organizácia, ktorá by poskytovala priestor pre uplatnenie 
individuálnych záujemcov na podobnom princípe ako  MSS 

- PhDr. Maráky považuje za nedemokratické, aby podpredsedov volili spomedzi seba 
zvolení členovia P ZMS, taktiež nesúhlasí s návrhom na vytvorenie výkonného výboru 
v rámci P ZMS, pretože v konečnom dôsledku  by podľa jeho názoru v určitých 
situáciách rozhodovali hlasy 2 ľudí. Zároveň upozornil na nezrovnalosti v súčasnom 
právnom stave existencie Zväzu múzeí na Slovensku. K novele stanov navrhuje zvolať 
osobitné Valné zhromaždenie ZMS.  

- PhDr. Podušelová: stanovy ZMS je nutné transformovať v súvise so zmenou právnej 
formy jeho existencie.  

- PhDr. Hýross navrhuje zaviazať P ZMS rokovaním s MK SR vo veci vydávania 
časopisu Múzeum a úhrady pracovnej sily P ZMS. V prípade problému navrhuje ako 
sídlo výkonnej administratívnej sily P ZMS Mestské múzeum.    

ad štandardy: 
- PhDr. Maráky súhlasí s nutnosťou vypracovať štandardy, no nesúhlasí s kategorizáciou 

múzeí 
- PhDr. Hýross: štandardy navrhuje zrealizovať s tým, že jedným z hlavných kritérií bude 

počet pracovníkov vo vzťahu k počtu zbierok a výsledky zhodnotiť v európskom 
kontexte. Je možné, že tieto budú označené ako kritické. 

Ad centrálna evidencia  
- mgr. Jurkovič: v múzejníctve je potrebné riešiť veľké množstvo problémov, no 

múzejníctvu chýba vízia.. Zároveň  apeloval  na nutnosť  vytvorenia tezauru – 
vedomostného systému múzejníctva.  

- PhDr. Drugová: aká je možná transformácia programu Bach do systému ESEZ? 
Ad rôzne 
-        Mgr. Rezník prezentoval projekt  Múzeum v ofenzíve – Museum advocasy ako  

     obhajobu záujmov múzeí a múzejníkov vrátane vytvárania verejnej mienky  
     a upozorňovania na súčasné problémy múzeí.. V tejto súvislosti navrhol osloviť  
      potenciálnych sponzorov pre organizačné zabezpečenie celoslovensky koordinovaného  
      podujatia Noc múzeí, ktoré by malo šancu uvedené úlohy zohľadniť.  
- PhDr. Drugová: mnohé z toho, čo uvádza  p. Rezník sa koná aj v iných mestách, ale za  
      podstatne iných podmienok ako v Bratislave, pretože tieto nie sú pre sponzorov také  
      atraktívne.  
- PhDr. Hýross: navrhuje vytvoriť komisiu pre koordináciu podujatia noc múzeí  
      z celoslovenského hľadiska.   

14. Návrh na uznesenie predniesla predsedníčka návrhovej komisie PhDr. Podušelová. Návrh   
      uznesenia bol jednohlasne prijatý.  
 
15. Záver 
- predsedníčka ZMS mgr. Janovíčková poďakovala prítomným za aktívny prístup k obsahu  
  rokovania.   
 



P r í l o h y 
 

 

Z á p i s u  

z Valného zhromaždenia Zväzu múzeí na Slovensku ,  

konaného dňa 21. novembra 2007 v Banskej Bystrici 
 
 

Správa Predstavenstva ZMS o činnosti ZMS od 16. Valného zhromaždenia 
  

Komentár k hospodáreniu ZMS za obdobie od 16. Valného zhromaždenia  

( od 1. 11. 2006 do 31. 10. 2007 
 

Správa Revíznej komisie ZMS za obdobie od 16. Valného zhromaždenia, 

ktoré sa konalo 23. novembra 2006, do 17. Valného zhromaždenia, konaného 21.  

novembra 2007 
 

Rámcový program Zväzu múzeí na Slovensku do 18. Valného zhromaždenia 
 

Rozpočet ZMS na obdobie od 17. do 18. Valného zhromaždenia 
 

U Z N E S E N I E  zo 17. Valného zhromaždenia Zväzu múzeí na Slovensku,  

konaného dňa 21. novembra 2007 v Banskej Bystrici  
 
 
 
 
 
 


